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Zusammenfassung

        
Patientenalter, Lokalisation und Röntgenmorphologie von 459 Knochentumoren und tumorähnlichen Läsionen der Tibia wurden retrospektiv analysiert. 79,2 % der Raumforderungen waren benigne, wobei der Anteil an malignen Tumoren mit dem Alter anstieg. Bevorzugt maligne Tumoren wurden in einer distal zentralen metadiaphysären (100 %), einer proximal zentralen epimetadiaphysären (90 %) und proximal zentral metadiaphysären (63 %) Lokalisation angetroffen. Läsionen mit Wachstumsraten vom Grad Lodwick IA waren in 99,5 % und vom Grad IB in 95,4 % benigne. Tumoren mit einem Wachstum Grad II waren dagegen in 85,2 % und vom Grad III in 100 % maligne. Durch die Kombination von Patientenalter, Lokalisation und Wachstumsrate konnten einzelne Tumorentitäten derart selektioniert werden, daß sie den Hauptanteil der Tumoren in diesen gebildeten Subpopulationen ausmachten.


      
        
Summary

        
The patients' age, location and radiography of 459 bone tumours and tumour-like lesions of the tibia were analysed retrospectively. 79.2 % of all lesions were benign, and the portion of malignant tumours increased with increasing age. Predominantly malignant tumours were found in a distal central metadiaphyseal (100 %), in a proximal central opimetadiaphyseal (90 %) and in a proximal central metadiaphyseal (63 %) location. Lesions showing a growth rate according to Lodwick IA and those to IB were benign in 99.5 % and in 95.4 %, respectively. In contrast, tumours showing a grade II or III were malignant in 85.2 % and 100 % of cases, respectively. Through the construction of subgroups by combination of patients' age, location and growth rate special tumours were selected in that way, that they were predominantly found in that subgroups.
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